
Referat – Bestyrelsesmøde Digelaget Vejlby Fed 
Dato: 15. april 2024, kl.19.00 

Sted: Steffen Bornhøft, Sundagervej 7, 8240 Risskov 

Deltagere: Steffen Bornhøft, Sverre Nielsen, Erik Holk Poulsen og Niels Krag Printz (referent), Flemming 

Larsen og Knud Golbækdal 

Afbud: Nils Bundgaard  

Dagsorden:  

1 Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 19/2 
2 Konstituering af bestyrelsen 
3 Skrivelsen til Aarhus Kommune a 25/3 
4 Status på udbedringen af Diget Platanvej – Fortevej 
5 Klimagruppen under GVF 
6 Evaluering af vores Repræsentantskabsmøde 5/3 
7 Hjemmesiden 
8 Eventuelt  

 

Ad. 1 Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet 19.2 2024  

Referat blev godkendt.  

 

Ad. 2 Konstituering af bestyrelsen 
Bestyrelsen blev konstitueret som følger: 

- Formand Steffen Bornhøft  

- Næstformand Erik Holk Poulsen  

- Kasserer Sverre Nielsen 

- Sekretær Niels Krag Printz 

- Bestyrelsesmedlem Flemming Larsen  

- Bestyrelsesmedlem Nils Bundgaard  

- Suppleant Knud Golbækdal 

 

Ad. 3. Skrivelsen til Aarhus Kommune a 25/3 
Steffen har sendt skrivelse til Århus kommune angående Kommunens interesse for etablering af et offentlig 

dige. Svaret var lidt uklart.  

 

Ad. 4 Status på udbedringen af Diget Platanvej – Fortevej 
 

Århus kommune har givet tilladelse til etablering af dige-fodsforstrækningen med sten og dug på stykket fra 

Platanvej til Rønnevej. 



Der er nedsat kontaktgruppe blandt alle vejen mellem Elmevej, Birkevej, Ahornvej, Hyllevej og 

Lindevangsvej. Lone Kirketerp har udarbejdet information til beboerne på de berørte veje.  

Cowi er i gang med udarbejdelse et skitseprojekt til etablering af dige-fodsforstrækningen med sten og dug 

på stykket fra Lindevangsvej til Elmevej. Der indsendes ansøgning til kommunen, så snart Cowi er færdig. 

Kontaktgruppen holdes orienteret. Steffen tager fat i kontaktgruppen.  

Steffen kontakter Cowi i forhold til også at vurdere diget ved strandvænget / Mirabella vej, herunder også 

de boreprøver der viser visse svagheder.   

Ahornvej overvejer at melde sig ind i Digelaget. Der udarbejdes en model for hvad det vil koster at blive 

medlem af digelaget med henblik på at blive en del af ovenstående projekt.   

 
Ad. 5 Klimagruppen under GVF 
Deltagerne i arbejdsgruppen er blevet ændret, så den er mere faglig orienteret. 

Digelagets repræsentant til klimagruppen bliver fremadrettet Sverre Nielsen.  

 

Ad. 6. Evaluering af vores Repræsentantskabsmøde 5/3 

Mødet forgik i en god tone og meget relevante faglige diskussioner. Mødet var katalysator for opstart af 

arbejdet med en fælles løsning for dige forstærkning fra Fortevej til Lindevangsvej.  

 

Ad.7 Hjemmesiden 
Niels og Nils har fået adgang til Digelagets hjemmeside. 

 

Ad. 8 Eventuelt 

Behov for øget kommunikation. Gerne simpel og præcis information med fakta-ark. 

- Fakta ark om fordele og ulemper ved et offentligt eller privat dige.  

- Fordel ved at lave en opsparing til kystsikring.  

Niels kontakter formanden for Vejforeningen Flakvej med henblik på løsning af problemet med stien der 

ligger oppe på diget.  

Gert Bjerregaard udtrykker interesse for at deltage i et møde med digelaget. Steffen forsøger at sætte et 

møde op. Emner til diskussion med Gert Bjerregaard: 

- Baggrund og historie omkring digelaget 

- Digelagets aktuelle aktiviteter: Sandfordring, styrkelse af diget Fortevej til Platanvej, løbende kontrol 

af diget, gennemførte analyse,  

- Samarbejde med offentlige myndigheder og eksperter. 

Opfordring til beskæring af hybenroser for at undgå frøspredning af hensyn til biodiversiteten. Angive at den 

naturlige bevoksning ikke skal beskæres. Lægges på hjemmesiden.  

Digelaget er indmeldt i landsforeningen for digelag. Der er modtaget 2 invitationer. Erik og Sverre deltager i 

de 2 engagementer.  


